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Vyjádření rektora Vysoké školy ekonomické Petra Dvořáka k veřejným vystoupením děkana Miroslava 

Ševčíka 

V reakci na opakující se dotazy ve věci postoje rektora k veřejnému vystupování pana docenta Ševčíka, děkana 

Národohospodářské fakulty VŠE, v poslední době, vydává pan rektor toto souborné stanovisko. 

V souladu s morálními a etickými zásadami vrcholných představitelů VŠE si rektor Petr Dvořák předvolal pana 

děkana Ševčíka v otázce jeho veřejného vystoupení konaného 3. září 2022 a požádal jej o svolání mimořádného 

zasedání Akademického senátu Národohospodářské fakulty, na kterém přednesl své výhrady a postoje vůči 

veřejnému vystoupení děkana NF. Přestože AS NF nesdílel rektorovo hodnocení veřejných vystoupení pana 

děkana, byl pan rektor ujištěn, že již nebude veřejné vystupování pana děkana negativně poškozovat dobré 

jméno školy. Následně pan rektor o těchto krocích informoval také Akademický senát VŠE. Pan rektor se 

současně rozhodl nejmenovat pana děkana do Vědecké rady VŠE ani do Rady pro vnitřní hodnocení. 

Pan rektor se seznámil se stanovisky akademických senátů Fakulty financí a účetnictví, Fakulty 

podnikohospodářské, Fakulty informatiky a statistiky a Fakulty mezinárodních vztahů i usnesením AS VŠE, které 

se distancovaly od názorů pana děkana Národohospodářské fakulty, doc. Ševčíka. Stanoviska jednotlivých 

akademických senárů jsou v souladu s postojem rektora, že názory jedné osoby nereprezentují celou vysokou 

školu ani její fakulty. Pan rektor rovněž přivítal, že AS VŠE podpořil v této věci jeho stanovisko z 29. 9. 2022. 

Vedení VŠE nechce nikterak bránit žádnému akademickému pracovníkovi, představiteli VŠE, jejích fakult, či 

zaměstnanci školy, aby své odborné názory a stanoviska prezentoval veřejně. Nepovažuje však politickou 

demonstraci za vhodnou platformu. Současně pan rektor zdůrazňuje, že prezentované názory pana děkana 

nejsou v žádném případě postojem VŠE. VŠE je demokratická instituce řízená podle pravidel určených Zákonem 

o vysokých školách, který zaručuje fakultám značnou autonomii. Současný mediální obraz Vysoké školy 

ekonomické je bohužel zkreslován veřejným vystoupením děkana jedné ze všech šesti fakult. 

Pan rektor i nadále prosazuje opatření, která deklaroval v červnu 2022, s cílem rozvíjet demokratické principy 

na VŠE. Proto na zasedání AS VŠE navrhl změnu Volebního řádu Akademického senátu VŠE, která zavádí 

elektronické hlasování ve volbách do AS VŠE. Tento způsob voleb by měl umožnit vyšší účast zejména studentů 

ve volbách do AS VŠE. Návrh na změnu volebního řádu byl přijat, když 19 senátorů hlasovalo pro. Pan rektor 

věří, že touto změnou se budou dále inspirovat jednotlivé fakulty a zavedou elektronické hlasování jako 

standardní způsob voleb i do fakultních akademických senátů. Elektronickou volbu již úspěšně vyzkoušely tři 

fakulty – Fakulta podnikohospodářská, Fakulta mezinárodních vztahů a Fakulta informatiky a statistiky v době 

covidových omezení. Elektronický způsob voleb by umožněn pouze proto, že se volby nemohly konat prezenčně. 

 


